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Vize	

Fakulta	 strojnı́ho	 inženýrstvı́,	 do	 jejı́hož	 čela	 jsem	 se	 po	 č tyřech	 letech	 opět	
rozhodl	 kandidovat,	 se	 řadı́	 mezi	 nejlepšı́	 vzdělávacı́	 instituce	 ve	 svém	 oboru.	
Jsme	 výzkumně	 orientovaná	 fakulta	 konkurenceschopná 	 v	 mezinárodnı́m	
kontextu	 se	 silnými	 vazbami	 na	 průmysl.	 Je	 to	 úspěch	 nás	 všech,	
že	FSI	v	současné	době	patř ı́	mezi	prestižnı́	 a	nejlépe	hodnocené	strojnı́	 fakulty	
v	našı́	 republice.	 To	 potvrzujı́	 nejen	 různé	 žebřı́čky,	 ankety	 a	 oceněnı́	 fakulty	
a	jejı ́ch	 týmů,	 ale	 také	 výsledky	 výzkumu	 a	 vývoje.	 Naše	 fakulta	 je	 také 	
atraktivnı́	 pro	studenty,	 když	 se	 i	 přes	 demografický	 pokles	 podařilo	 udržet	
zájem	studentů 	o	naši	 fakultu.	Chtěl	bych	proto	na	tomto	mı́stě 	poděkovat	všem	
zaměstnancům	 a	studentům,	 kteřı́	 ke	 stávajı́cı́mu	 postavenı́	 našı́	 fakulty	
přispěli.	Byl	bych	rád,	kdybychom	společným	úsilı́m	ve	všech	oblastech	č innosti	
dosáhli	 toho,	 že	 si	 naše	 fakulta	 své 	 výjimečné 	 postavenı́	mezi	 ostatnı́mi	
strojnı́mi	fakultami	v	Ceské	republice	nejen	udržı́,	ale	bude	stá le	vı́ce:	

	

Atraktivnı́	 fakultou	pro	 studenty,	uznávanou	 institucı́	 v	oblasti	vědy	a	výzkumu,	
respektovaným	partnerem	pro	průmysl,	dobrým	mı́stem	pro	práci	a	život.		

			

Cestou	k	naplněnı́	 této	vize	 je	společné 	zkvalitňovánı́	všech	 činnostı́	na	 fakultě .	
Přestože	se	mnohé	v	 tomto	směru	na	 fakultě 	 již 	dě je,	 jsem	přesvědčen,	 že	dalšı́	
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výzvy	na	nás	 ještě 	čekajı́.	Velkou	výzvou	bude	přı ́prava	nových	akreditacı́	všech	
studijnı́ch	 programů	 a	 přı́prava	 institucionálnı́	 akreditace	 v	návaznosti	
na	novelizaci	 zákona	 o	 vysokých	 školách.	 To	 na	 nás	 bude	 klást	 mnoho	
požadavků,	 ale	 přinášı ́	 to	 s	 sebou	 i	 nové	 možnosti	 a	 přı́ležitosti.	 Musı́me	 se	
připravit	 na	probı́hajı́cı ́	 změny	 ve	 financovánı́	 vzdělávacı́	 č innosti	 ze	 strany	
MSMT,	 zintenzivnit	 již 	 probı́hajı ́cı́	 č innosti	 souvisejı́cı́	 se	 zvýšenı́m	 počtu	
zahraničnı́ch	 studentů	 samoplátců.	 V	 oblasti	 vědy,	 výzkumu	 a	 vývoje	 je	 velkou	
výzvou	 přı́prava	 na	 novou	 metodiku	 hodnocenı́	 VaV	 a	 obecně	 financovánı́	 VaV.	
V	nadcházejı́cı́m	 obdobı́	 budou	 končit	 velké	 projekty	 a	 úspěšnost	 v	 zı́skávánı́	
nových	 projektů ,	 jejichž	 přı́prava	 je	 č ı ́m	 dál	 komplikovanějšı ́	 a	 byrokratičtě jš ı ́,	
je	 stále	 vı́ce	 závislá 	 na	 kvalitě 	 přı́pravy	 projektu.	 Proto	 bude	 nutné 	 se	rovněž 	
soustředit	na	zintenzivněnı́	projektové 	podpory	ve	všech	jejı́ch	fázı́ch.	

Spojme	 své	 sı́ly	 a	 využijme	 tyto	 výzvy	 a	 přı́ležitosti	 ke	 zlepšenı́	 postavenı́	 našı́	
fakulty,	ale	předevšı́m	k	tomu,	aby	fakulta	byla	dobrým	mı́stem	pro	společenstvı́	
lidı́,	kteřı ́	ji	tvořı ́.	

	

Vzdělávací	činnosti	

Vzdělávánı́	 je	 hlavnı́	 č innostı́	 fakulty.	 V	této	 oblasti	 se	 nám	 dařilo	 v	minulém	
obdobı́,	i	přes	nepřı́znivý	demografický	vývoj,	čelit	výraznějš ı ́m	poklesům	počtu	
nově	 přijı́maných	 studentů.	Mimo	 dobrého	 jména	 fakulty	majı́cı́ho	 zásadnı́	 vliv	
na	rozhodovánı́	 mladých	 lidı́	 o	 budoucı́m	 studiu	 proto	 bylo	 nutné 	 realizovat	
i	řadu	 dalš ı́ch	 aktivit.	 Tyto	 aktivity	 bylo	 třeba	 kreativně	 modifikovat	 a	 zkoušet	
aktivity	 nové.	 V	této	 č innosti	 bychom	 měli	 pokračovat	 i	 v	přı ́š tı ́m	 obdobı́,	
aby	naše	 fakulta	byla	 fakultou	prvnı́	volby	pro	mladé	 lidi	se	zájmem	o	 technické	
vzdělánı́.	

V	oblasti	 internacionalizace	 vzdělávacı́	 č innosti	 se	 podařilo	 v	minulém	 obdobı́	
rozšı ́ř it	odbornou	výuku	v	anglickém	 jazyce	a	nabı́dnout	ucelené	 studijnı́	 obory	
pro	studenty	ze	zahranič ı ́.	Poprvé	se	také	začaly	realizovat	kampaně	propagujı́cı́	
studium	 pro	 zahraničnı́	 studenty,	 což 	 mimo	 jiné	 vedlo	 i	 k	tvorbě	 atraktivnı́ho	
webu	 pro	 zahraničnı́	 zá jemce	 o	 studium.	 Pokud	 budu	 zvolen,	 rád	 bych	 aktivity	
souvisejı́cı́	 se	 zvýšenı́m	 počtu	 zahraničnı́ch	 studentů	 samoplátců 	 rozšı́ř il	
a	zintenzivnil	 spolupráci	 s	 průmyslovými	 partnery	 tak,	 aby	 bylo	 možné 	 č ásti	
těchto	zahraničnı́ch	studentů	přı́mo	nabı́dnout	vizi	uplatněnı́,	a	posı́lit	tak	jejich	
motivaci	 ke	 studiu	 na	 našı́	 fakultě .	 Všechny	 tyto	 aktivity	 majı́	 za	 cı́l	
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(mimo	zabezpečenı́	se	vůči	nepřı́znivému	demografickému	vývoji	v	CR)	zejména	
posilovánı́	 dobrého	 jména	 fakulty	 v	zahranič ı ́	 a	 posı́lenı́	 vazeb	 na	 zahraničnı́	
partnery	 v	 budoucnu.	 V	 minulém	 obdobı́	 se	 rovněž 	 podařilo	 zvýš it	 mobilitu	
našich	studentů	v	rámci	programu	Erasmus+	a	dalšı ́ch	mobilitnı́ch	programů.	

Jak	jsem	již 	zmı́nil,	největšı ́	výzvou	v	oblasti	vzdělávacı́	 č innosti,	která	nás	čeká,	
je	 přı́prava	 nových	 akreditacı́	 studijnı́ch	 programů	 a	 přı́prava	 institucionálnı́	
akreditace.	Na	 změny,	 které 	 s	 tı́m	budou	 spojeny,	 je	 nutné	 se	 kvalitně	 připravit	
a	tyto	změny	nastavit	tak,	aby	odrážely	kapacitnı́	a	kvalifikačnı́	možnosti	ústavů.	
Fakulta	 má	 š iroké	 spektrum	 kvalitnı́ch	 oborů	 ve	 všech	 stupnı́ch	 studia,	
které 	společně	 se	 strukturou	 výuky	 a	 jejı́	 kvalitou	 dělajı ́	 studium	 na	 Fakultě 	
strojnı́ho	 inženýrstvı́	 atraktivnı́m.	 S	novými	 akreditacemi	 je	 však	 spojen	
přechod	 od	 studijnı́ch	 oborů	 ke	 studijnı́m	 programům.	 Celý 	 tento	 proces	 je	
nutné	 realizovat	 uváž livě 	 a	 na	 základě 	 peč livé 	 diskuse	 se	 všemi	 pracovišti.	
Přistupme	 k	novým	 akreditacı́m	 také 	 jako	 k	přı́lež itosti	 zmodernizovat	 a	
zracionalizovat	výuku.	

Stě žejnı́	 roli	 na	 fakultě 	 majı́	 studenti	 doktorského	 studia,	 bez	 jejichž	 ú časti	
na	vědecké,	 výzkumné	 a	 vývojové	 činnosti,	 ale	 i	 na	 výuce,	 by	 naše	 fakulta	 jen	
stě žı ́	 dosahovala	 takových	 výsledků,	 jakých	 dosahuje.	 Nedostatek	 kvalitnı́ch	
uchazečů	 o	 doktorské	 studium	 proto	 vnı́mám	 jako	 jedno	 z	 velkých	 rizik	
pro	fakultu.	 Je		 zapotřebı́	 vytvářet	 a	 zlepšovat	 pro	 tyto	 studenty	 podmı́nky	
pro	jejich	činnost	na	fakultě 	a	intenzivněji	je	zapojovat	do	projektů.	Budu	nadále	
podporovat	 vědecké	 aktivity	 studentů	 doktorského	 studia	 prostřednictvı́m	
Fondu	Vědy	FSI,	který	byl	v	minulém	obdobı́	obnoven.	

	

Vědecká,	výzkumná,	vývojová	a	další	tvůrčí	činnost	

V	oblasti	 výzkumu	 a	 vývoje	 se	 naše	 fakulta	 držı́	 stále	 na	 čele	 mezi	 strojnı́mi	
fakultami	 v	Ceské	 republice.	 Podařilo	 se	 nám	 využı́t	 potenciál	 NETME	 Centra,	
a	to	jak	z	hlediska	vybudované	infrastruktury,	tak	i	fungujı́cı́	projektové	podpory,	
která	 zde	 vznikla.	 Objem	 smluvnı́ho	 výzkumu	 na	 fakultě 	 za	 minulé 	 obdobı́	
vzrostl	 o	 50	 %	 a	 objem	 výzkumných	 projektů	 o	 20	 %,	 a	 to	 i	 přes	 zvyšujı́cı́	 se	
konkurenci	a	snižujı́cı́	se	objem	financı́	alokovaných	na	výzkum	CR.	Zintenzivnila	
se	i	spolupráce	fakultnı́ch	pracovišť,	předevšı́m	při	přı́pravě 	velkých	projektů.	
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Nenı́	 však	 možné	 provozovat	 špičkovou	 vědu,	 aniž 	 bychom	 byli	 součástı́	
mezinárodnı́	vědecké	komunity.	Chci	proto	nadále	podporovat	začleněnı́	 fakulty	
do	 mezinárodnı́ch	 projektů	 a	pomáhat	 vytvářet	 předpoklady	 pro	 zapojenı́	
zahraničnı́ch	 odbornı́ků 	 do	 práce	 na	 fakultě .	 Zde	 bychom	měli	 využı́t	 potenciál	
mobilitnı́ho	 projektu	 z	programu	 OP	 VVV	 Mezinárodnı́	 mobilita	 výzkumných	
pracovnı́ků,	který 	nám	umožnı́	výrazně	podpořit	mobilitu	studentů	doktorských	
studijnı́ch	 programů	 a	mladých	 akademických	 pracovnı́ků ,	 a	 rozšı́ř it	 zapojenı́	
našich	 pracovišť	 do	 mezinárodnı́ch	 týmů.	 V	oblasti	 mezinárodnı́ho	 VaV	 se	
podařilo	 vytvořit	 fungujı́cı́	 projektovou	 podporu	 pro	 mezinárodnı́	 projekty	
(zejména	H2020).	Dı́ky	 této	podpoře	 týmy	na	FSIpodaly	 řadu	projektů .	 Je	 třeba	
se	 soustředit	 na	 rozšiřovánı́	 a	 zintenzivněnı́	 systematické 	 projektové	 podpory	
pro	 všechny	 typy	 projektů,	 protože	 přı́prava	 projektů	 je	 čı ́m	 dál	
komplikovanějšı ́	 a	 byrokratičtě jš ı ́,	 a	 úspěšnost	 je	 závislá 	 na	 kvalitě 	 přı́pravy	
projektu.	

V	platnost	 také	 vstoupı́	 v	nejbliž š ı ́m	 obdobı́	 nová	 metodika	 hodnocenı́	 VaV,	 je	
proto	nezbytné	analyzovat	budoucı́	dopady	zavedenı́	nového	systému	hodnocenı́	
tak,	abychom	na	tyto	změny	mohli	včas	reagovat.	

	

Management	a	řízení	

Oblast	 managementu	 a	 ř ı ́zenı́	 je	 vysokou	 měrou	 ovlivněna	 dynamikou	 změn	
kolem	 nás,	 ať	 už 	 se	 jedná	 o	 implementaci	 regulı́	 vyplývajı́cı ́ch	 z	národnı́	
legislativy	(registr	smluv,	EET,	spisová	služba,	atd.),	evropské	legislativy	(GDPR),	
nebo	 čistě 	 z	pravidel	 financovánı́	 vysokých	 škol	 a	 VaV.	 Stá le	 jsem	 přesvědčen,	
že	výkonné	 a		 kooperujı́cı́	 ústavy,	 resp.	 pracoviště ,	 jsou	 základem	 každé	 silné 	
fakulty	 a		 k	tomu,	 aby	 se	 jejich	 zaměstnanci	 mohli	 plně	 soustředit	 na	 plněnı́	
primárnı́	 role	 svých	 pracovišť,	 potřebujı́	 efektivnı́	 děkanát,	 který 	 jim	 bude	
poskytovat	 kvalitnı́	 a	 zároveň	 rychlé 	 servisnı́	 služby.	 I	 když	 to	 tak	 akademická 	
obec	občas	nevnı́mala,	domnı́vám	se,	 že	děkanát	FSI	na	sobě	 intenzivně	pracuje	
(jednotlivá 	 oddělenı́	 procházejı́	 postupně	 procesnı́m	 auditem),	 stejně 	 jako	 se	
snažı́	minimalizovat	 dopady	 implementacı́	 jednotlivých	metodik	 na	 akademické 	
pracovnı́ky.	

Obávám	 se,	 že	 byrokratické	 zátě že	 se	 jednoduše	 nezbavı́me,	 ale	 můžeme	 s	nı́	
bojovat	 elektronizacı́	 agend	 (nahradit	 papı́rové 	 schvalovacı́	 procesy	
informačnı́m	 systémem)	 a	 zejména	 je	 ovlivňovat	 již 	 při	 jejı́m	 vzniku	 plošně	 na	
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všech	 možných	 fórech	 (RVS,	 komisı́ch	 a	 senátu	 VUT,	 pracovnı́ch	 skupinách	
kvestora	VUT).	

V	minulém	 obdobı́	 jsem	 se	 snažil	 vybudovat	 prostředı́	 dostatečné 	
informovanosti,	 vzájemného	 respektu	 a	 transparentnı́ho	 řı ́zenı́.	 Veškeré 	
koncepčnı́	 kroky	 chci	 i	nadále	 podkládat	 analytickými	 studiemi	 a	 projednávat	
v	komisı́ch	akademického	senátu.	

Z	hlediska	 řı ́zenı́	 fakulty	a	 jejı ́ch	procesů	vnı́mám	 jako	zásadnı́	 také	komunikaci	
na	úrovni	vedenı́	FSI	s	řediteli	a	vedoucı́mi	 jednotlivých	pracovišť.	Do	budoucna	
bych	 také 	 rád	 vı́ce	 rozvı́jel	 komunikaci	mezi	 jednotlivými	 oddělenı́mi	 děkanátu	
a	komunikaci	 oddělenı́	 děkanátu	 s	vedenı́m	 fakulty	 chci	 doplnit	 o	 podrobnějš ı ́	
vysvětlovánı́	 okolnı́ch	 výzev	pro	naši	 č innost	 a	 objasňovánı́	 navazujı́cı́ch	 změn.	
V	době	charakterizované	změnami	vysokoškolského	prostředı́	v	Ceské	republice	
chci	 také 	 klást	 většı ́	 důraz	 na	 přı́mou	 komunikaci	 vedenı́	 fakulty	 s	celou	
akademickou	obcı́	ale	tak,	aby	prováděné 	změny	byly	vnı́mány	jako	pochopitelná	
reakce	na	vnějšı ́	rizika,	která	budou	dopadat	na	naši	č innost.	

	

Provoz	a	hospodaření	

Do	 svého	 právě	 končı́cı́ho	 funkčnı́ho	 obdobı́	 jsem	 vstupoval	 s	přesvědčenı́m,	
že	trvalé 	 úsilı́	 o	 transparentnı́	 rozpočet,	 jasně	 daná	 rozpočtová	 pravidla,	
ekonomická	 efektivita	 a	rozpočtová	 stabilita	 jsou	 samozřejmostı́.	 Domnı́vám	 se,	
že	 zvlá ště 	 změnami	 v	konč ı ́cı́m	 roce	 jsme	 tuto	 ideu	 naplnili.	 Jasně	 jsme	
definovali	 pravidla	 sestavovánı́	 rozpočtu	 a	 hospodařenı́.	 Výročnı́	 zpráva	 o	
hospodařenı́	 nynı́	 poskytuje	 ucelený	 transparentnı́	 přehled	 o	 všech	
centralizovaných	zdrojı́ch	a	vě ř ı ́m,	že	ta	následujı́cı ́	bude	předložena	ve	výrazně	
kratšı́m	 termı́nu.	 Financovánı́	 FSI	 je	 stabilnı́	 a	 dařı́	 se	 tvořit	 rezervy,	 které 	 by	
v	následujı́cı́m	 roce	 měly	 smazat	 historické	 „dluhy“	 děkanátu	 vůč i	 ústavům	
fakulty.	 S	ohledem	 na nejistá 	 pravidla	 financovánı́	 a	 plánovanou	 revitalizaci	
areálu,	považuji	ale	za	vhodné,	chovat	se	nadále	rozpočtově	konzervativně.	

V	uplynulém	 obdobı́	 jsme	 úspěšně	 dokončili	 rekonstrukci	 budovy	 A1.	 Zbytek	
našeho	 areálu,	 až 	 na	 drobné	 výjimky,	 zůstává 	 v	neutě šeném	 stavu	
z	osmdesátých	 let.	 Považuji	 za	 velký 	 úspěch,	 že	 se	 podařilo	 vedenı́	 VUT	
přesvědčit,	 aby	 FSI	 zůstala	 i	 nadále	 prioritou	 pro	 financovánı́	 z	Programu	
reprodukce	 vysokých	 škol.	 Obdobı́	 plánovaných	 rekonstrukcı́	 bude	 provozně 	
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velice	 složité ,	 ale	 zı́skáváme	 tak	 velkou	 šanci	 dostat	 všechny	 prostory	
v	budovách	 A	 a	 B	 do	 stavu	 odpovı́dajı́cı́mu	 dnešnı́	 době,	 a	 výrazně	 tak	 zlepšit	
studijnı́	 a	 pracovnı́	 prostředı́.	 Při	 rekonstrukcı́ch	 chci	 dbát	 na	 zachovánı́	
kompaktnosti	areálu	a	volbu	ekonomicky	racionálnı́ch	 řešenı́,	která	dlouhodobě	
povedou	k	nı́zkým	provoznı́m	nákladům,	stejně 	 jako	využı́t	 (zejména	negativnı́)	
zkušenosti	 z	dokončovánı́	 budovy	 A1	 v	náš 	 prospěch.	 Rekonstrukce	 můžeme	
také	 využı́t	 k	oddělenı́	 měřenı́	 spotřeb,	 a	 tak	 umožnit	 stanovenı́	 reálných	
nákladů	na	energie	odebı́rané	jednotlivými	ústavy,	resp.	pracovišti.	

I	 nadále	 bych	 chtěl	 fakultnı́	 areál	 vı́ce	 otevı́rat	 studentům	 a	 oživit	 parkové 	
plochy	 pro	 relaxaci	 i	 pořádánı́	 nejrůznějšı ́ch	 společenských	 akcı́.	 Napomoci	 by	
tomu	 mohlo	 napřı́klad	 propojenı́	 areálové	 knihovny	 s	prostorem	 kolem	 sochy	
Pegase.	

Domnı́val	 jsem	 se,	 že	 v	oblasti	 informačnı́ch	 systémů	 je	 pro	 fakultu	 výhodné 	
podporovat	 centralizaci	 agend	 informačnı́ho	 systému	 VUT,	 jejich	 dvojjazyčnost	
a	přı ́stup	 prostřednictvı́m	 webového	 rozhranı́.	 Zkušenost	 ale	 ukazuje,	
že	pro	specifické	 činnosti	 fakulty	 je	 důležité 	 i	 nadále	 rozvı́jet	 fakultnı́	
informačnı́	 systém	 HeRoDis	 a	 v	oblastech,	 kde	 selhávajı́	 centrálnı́	 informačnı́	
systémy,	si	pomáhat	sami.	

	

Závěr	

Základnı́	 podmı́nkou	 k	úspěchu	 našı́	 fakulty	 nacházejı́cı́	 se	 v	 dynamické 	
a	č ástečně 	 i	 nejisté 	 době	 je	 dobrá	 spolupráce	 a	 společné 	 úsilı́	 při	 zdolávánı́	
výzev	a	využitı́	 přı́ležitostı́,	 které 	 jsou	před	námi.	Fakulta	 strojnı́ho	 inženýrstvı́	
má	 velký 	 potenciá l	 pro	 svůj	 dalšı́	 rozvoj.	 Růst	 průmyslu	 v	CR	 a	 ve	 světě ,	
jehož	tahounem	 je	 předevšı́m	 strojı ́renstvı́,	 neustále	 zvyšuje	 poptávku	
po	odbornı́cı́ch	 v	 technických	 oborech	 a	 zvyšuje	 zájem	 o	 spolupráci	 v	 oblasti	
vývoje	 a	 výzkumu.	 My	 máme	 průmyslu	 co	 nabı́dnout,	 a	 to	 kvalitnı́	 týmy	 lidı́,	
kteřı́	jsou	 s	 nimi	 schopni	 spolupracovat	 na	 VaV.	 Můžeme	 se	 rovněž 	 pochlubit	
kvalitnı́mi	 absolventy,	 kteřı́	 velmi	 dobře	 nacházejı́	 své	 uplatněnı́,	 a	 to	 vše	 je	
pro	naši	fakultu	velkou	přı́ležitostı́	pro	dalšı́	úspěšný	rozvoj.	
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Návrh	složení	týmu	proděkanů	

Ing.	Josef	Bednář,	Ph.D.		 bakalá řské	studium,	akreditace	

doc.	Ing.	Vladimı́r	Fuis,	Ph.D.		 magisterské	studium,	mezinárodnı́	studium	

doc.	Ing.	Jiř ı ́	Hlinka,	Ph.D.		 vnějšı ́	vztahy,	spolupráce	s	průmyslem	

prof.	Ing.	Ivan	Křupka,	Ph.D.		 tvůrčı́	č innost,	doktorské	studium	

	
	
	
	
	
	
V	Brně,	10.	prosince	2017	
	
	 	 	 	 	 	 									doc.	Ing.	Jaroslav	Katolický,	Ph.D.	
	


